
Protokół nr 4/2018 

z IV posiedzenia Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Zdunach 

 

W dniu 03 grudnia 2018 roku w salce Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Zdunach o godz. 

16:30 odbyło się IV posiedzenie Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Zdunach 

I kadencji 2018 – 2020 zwołane przez Przewodniczącą Rady, Barbarę Łasińską.   

W spotkaniu udział wzięli następujący Członkowie Gminnej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Zdunach: 

a) przedstawiciele organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie: 

- Barbara Łasińska 

- Sylwia Wawrzynowicz 

- Dariusz Dębicki 

b) przedstawiciele Rady Miejskiej w Zdunach: 

- Karolina Jankowska-Grzybek 

c) przedstawicielka Burmistrza Zdun: 

- Alicja Drejkarz-Ostój 

W spotkaniu nie wzięli udziału:  

- Alicja Stachowiak 

- Beata Ptak 

-Robert Marciniak 

- Władysław Ulatowski 

Zebrani goście: 

- Monika Paszek – przedstawicielka Stowarzyszenia Klub Twórczego Rękodzieła 

- Agnieszka  Kaczmarek - przedstawicielka Stowarzyszenia „Motylek” na rzecz Dzieci 

Specjalnej Troski w Konarzewie 

- Roman Fórmański – przedstawiciel Klubu Honorowych Dawców Krwi w Zdunach 

 

Posiedzenie odbyło się wg porządku posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia: 

a) powitanie obecnych,  

b) przyjęcie porządku posiedzenia, wybór Przewodniczącego i protokolanta 

posiedzenia 

2. Stwierdzenie potrzebnego do głosowania kworum spośród członków Rady 



3. Podpisanie list obecności oraz udostępnienie adresów i telefonów kontaktowych do 

nowych członków Rady 

4. Wybór wiceprzewodniczącego Rady – „Gminna Rada wybiera ze swojego grona, w 

głosowaniu jawnym bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy 

członków Gminnej Rady, przewodniczącego i wiceprzewodniczącego” 

5. Pomysły i plany NGO i grup nieformalnych na 2019 

6. Finansowanie działań NGO z budżetu Gminy 

7. Kampania „Kilometry Dobra 2019” 

8. Terminy spotkań doradczych z Kaliskim Inkubatorem Przedsiębiorczości 

9. Wolne głosy 

10.  Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 1-3  

Otwierając spotkanie Przewodnicząca GRDPP, Barbara Łasińska powitała przybyłych oraz 

przedstawiła zgromadzonym zaplanowany porządek obrad, na który członkowie Rady 

przystali. Nastąpiła zmiana w gremium Rady związana z rozpoczętą 22.11.2018 r. nową 

kadencją Rady Miejskiej w Zdunach – przewodnicząca powitała obecną na posiedzeniu nową 

przedstawicielkę zdunowskich radnych – Karolinę Jankowską-Grzybek. Drugi z wybranych 

przez Radę Miejską przedstawicieli, pan Robert Marciniak, nie mógł  być na posiedzeniu 

obecny, o czym poinformował telefonicznie.  

Na Przewodniczącą posiedzenia wybrano jednogłośnie Barbarę Łasińska, a na protokolantkę 

Alicję Drejkarz-Ostój. Stwierdzono potrzebne kworum – 5 obecnych członków Rady. Wszyscy 

zebrani podpisali listę obecności.  

Ad. 4  

Zgodnie z porządkiem posiedzenia przystąpiono do wyboru wiceprzewodniczącego Rady. Z 

uwagi na wygaśnięcie mandatu radnego miejskiego, a zajmującego w GRDPP stanowisko 

wiceprzewodniczącego, Eugeniusza Koczorowskiego - koniecznym stał się wybór nowego 

wiceprzewodniczącego Rady. Zaproponowano kandydatury: Dariusz Dębicki oraz Karolina 

Jankowska-Grzybek. Pan Dębicki nie wyraził zgody na kandydowanie. Po przystąpieniu do 

głosowania jednogłośnie – 5 głosami - wybrano panią Karolinę Jankowską-Grzybek na 

wiceprzewodniczącą Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Zdunach.  

 

Ad. 5-6  

Następnie Rada przystąpiła do omówienia planów organizacji pożytku publicznego z terenu 

gminy na rok 2019. Kolejno przedstawiciele obecni na posiedzeniu prezentowali swoje plany: 



a) Stowarzyszenie Klub Twórczego Rękodzieła reprezentowane przez panią Monikę Paszek: 

coroczny Kiermasz Wielkanocny, udział i prezentacja stoisk w trakcie Dni Zdun, Pogranicza 

Kultur oraz finału akcji krotoszyńskiego PCPR „Senior z inicjatywą”; 

b) Stowarzyszenie na Rzecz Kultury ADSUM reprezentowane przez panią Sylwię 

Wawrzynowicz: organizacja finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, ferie dla harcerzy 

i kółka tanecznego przy SP Zduny, projekty edukacyjne z zakresu ekologii, projekt edukacyjny 

– nauka języka polskiego, wyjazd integracyjny – wycieczka; 

c) Stowarzyszenie „Motylek” na Rzecz Dzieci Specjalnej Troski w Konarzewie 

reprezentowane przez panią Agnieszkę Kaczmarek: warsztaty edukacyjno-historyczne dla 

podopiecznych SOSW, udział w festynie Konarzewskim; 

d) Stowarzyszenie „Razem dla Konarzewa” reprezentowane przez panią Barbarę Łasińską: w 

grudniu 2018 r. teatrzyk w ramach świątecznego spotkania sąsiedzkiego, w kwietniu 

współorganizacja rajdu, w lipcu warsztaty rozmaitości dla dzieci – 2 turnusy, współorganizacja 

wieczornicy z harcerzami ze Zdun i SOSW w Konarzewie, 18 września Piknik Konarzewski, 

w listopadzie włączenie się w organizację obchodów 100. Rocznicy Powstania Wlkp. – koncert; 

pomysł na współorganizację Pikniku NGO w połączeniu z Dniami Zdun; 

e) Klub Honorowych Dawców Krwi  reprezentowany przez pana Romana Fórmańskiego: pobór 

krwi w krwiobusie w trakcie Dni Zdun; 

f) Fundacja Wspierania Osób Niepełnosprawnych Iskierka Nadziei reprezentowana przez pana 

Dariusza Dębickiego: organizacja turnieju piłki nożnej dla podopiecznych DPS Zduny i 

zaprzyjaźnionych ośrodków, przegląd twórczości artystycznej dla niepełnosprawnej młodzieży 

oraz coroczny Bal Wszystkich Świętych. 

Przewodnicząca Rady poprosiła obecne organizacje o złożenie pisemnych harmonogramów 

tak, by można było ustalić kalendarium wydarzeń. Podkreślony został fakt, że zadania o tym 

samym lub bardzo podobnym charakterze należy współorganizować, co umożliwi pozyskanie 

przez wszystkie organizacje środków finansowych na ich realizację. Przykładem stał się Piknik 

dla NGO, który chciały organizować dwie organizacje w dwóch różnych terminach. W tej 

kwestii obecne na posiedzeniu organizacje ustaliły większością, że chcą wspólnej organizacji 

imprezy w jednym terminie – zaproponowano włączenie imprezy w Dni Zdun, na co obecni 

wyrazili zgodę. Pozostawiono do zdań Przewodniczącej kontakt w tej sprawie z 

przedstawicielami Zdunowskiego Stowarzyszenia Wzajemnej Pomocy, którzy planowali 

organizację Pikniku we wrześniu 2019 r. Przedstawicielka Burmistrza w GRDPP przedstawiła 

propozycje działań obecnych na spotkaniu organizacji, które wpływały do Urzędu Miejskiego 

na 2019 r. uzupełniając na bieżąco przedstawiane przez reprezentantów plany. O kopię planu 

dla potrzeb kalendarium poprosiła Przewodnicząca. Nowi członkowie Rady dopytywali o 

procedurę pozyskiwania dotacji na realizację zadań publicznych, co od razu zostało wyjaśnione 



przez Przedstawicielkę Burmistrza oraz innych członków Rady, którzy są już w tym zakresie 

doświadczeni.  

Ad. 7 

Przewodnicząca przedstawiła po krótce wnioski z realizowanym w 2018 r. programu 

„Kilometry Dobra”. Podkreśliła, że jego organizacja wymagała wielkiego zaangażowania i 

dużej ilości pracy. Prosiła, by do końca grudnia każdy chętny i z pomysłem zgłosił się do niej. 

Prosiła też zebranych by dobrze przemyśleli sobie włączenie się do akcji, która wymaga dużego 

wysiłku. Wiceprzewodnicząca GRDPP, Karolina Jankowska-Grzybek zaproponowała obranie 

za cel remontu szatni prywatnego klubu piłkarskiego – CKS Zduny. Przewodnicząca 

dopytywała czy ludzie z CKS są gotowi poświęcić swój czas i w pełni zaangażować się w akcję.  

Zaproponowała współpracę kilku organizacji w realizacji akcji, a także zawarcie koalicji przed 

przystąpieniem do działań. Z kolei przedstawicielka ADSUM  i zdunowskich harcerzy 

zaproponowała realizację akcji dla szerszego celu społecznego, który miałby poparcie wśród 

większości mieszkańców np. poprawa infrastruktury sportowej w Zdunach lub doposażenie 

jednostki OSP w Zdunach w nowy sprzęt ratowniczo-gaśniczy. Przewodnicząca kończąc 

dyskusje poprosiła o głębokie przemyślenie tematu, zgłaszanie pomysłów i chęci udziału w 

akcji do końca roku – wtedy też miałoby się odbyć spotkanie dla chętnych. Udział od razu 

zadeklarowała pani Sylwia Wawrzynowicz jako przedstawicielka harcerzy oraz 

Stowarzyszenia ADSUM.  

Ad. 8 

Przewodnicząca nawiązując do wątku spotkań doradczych z Kaliskim Inkubatorem 

Przedsiębiorczości poinformowała zebranych, że niedawno widziała się z jego 

przedstawicielem, panem Mateuszem Walczakiem. Inkubator współpracuje ze szkoleniowcem 

w zakresie tematów księgowych, ale spotkania szkoleniowe z tej dziedziny odbywają się 

wyłącznie w Kaliszu. Jeśli chodzi natomiast o spotkania terenowe to do 10 grudnia 

proponowane ich tematy zbierać będzie Przewodnicząca.  

Ad. 9 

Przystąpiono do wyrażania uwag i wolnych głosów: 

a) Padło pytanie ze strony pani Sylwi Wawrzynowicz o możliwość prowadzenia przez Urząd 

Miejski księgowości organizacji. Na pytanie odpowiedziała pani Barbara Łasińska, która w tej 

sprawie konsultowała się ze Skarbnik Gminy, panią Iwoną Klepacka. Przy okazji projektów na 

rok 2020 temat zostanie poruszony ponownie. Do tego czasu Przewodnicząca GRDPP 

zorientuje się dokładnie, na jakich zasadach rozwiązano tę sprawę w sąsiednim Krotoszynie 

(Centrum Krotoszyńskich Inicjatyw). Na chwilę obecną jednak nie ma takiej możliwości 

organizacyjnej ani prawnej, by z urzędu prowadzić księgowość organizacji pozarządowych.  



b) Członek Rady z ramienia Burmistrza Zdun, Alicja Drejkarz-Ostój przekazała informację, że 

opublikowano nowe wzory ofert i sprawozdań z realizacji zdania publicznego na podstawie art. 

19a ustawy o działalności pożytku publicznego, które wysłane zostaną do organizacji mailowo 

i na prośbę członków Rady umieszczone zostaną na stronie internetowej urzędu – gdy wejdą w 

życie, czyli w marcu 2019 r.  

c) Pani Sylwia Wawrzynowicz zaproponowała Radzie Pożytku przyłączenie się do działań 

zaplanowanych przez Radę Osiedla nr 1 „Zduny Stare”, a dotyczących manifestacji, która 

miałaby odbyć się w maju. Miałaby ona na celu przekonanie władz państwowych do 

konieczności budowy obwodnicy w Zdunach i miastach sąsiednich. Przedstawicielka 

Burmistrza przekazała zebranym informację o podpisanym kilka lat wcześniej porozumieniu 

gmin od Krotoszyna po Milicz popierającym plan budowy obwodnicy i podejmowanych 

działaniach w tym kierunku. Podkreśliła, że decyzja o budowie może zostać podjęta wyłącznie 

przez Ministerstwo Infrastruktury w Warszawie. Prezes HDK, pan Roman Fórmański 

przekonywał do konieczności nagłośnienia tematu w mediach krajowych. Członkowie Rady 

wyrazili swoje poparcie dla pomysłu w końcowym jego etapie, gdy znany będzie termin 

manifestacji.  Mieszkańcy Osiedla nr 1 planują włączenie jak największej ilości mieszkańców 

w swoje działania. Dlatego też jego Przewodnicząca zaproponowała Przewodniczącej GRDPP 

kontakt z innymi organizacjami z powiatu w celu namowy ich do podjęcia wspólnych 

wysiłków. Przewodnicząca podkreśliła rolę prawną Rady, jako organu doradczego Burmistrza. 

Zaproponowała jednak, by każda ze zdunowskich organizacji zadziałała w możliwy dla siebie 

sposób wyrażając swoje poparcie dla pomysłu i przekonanie zaprzyjaźnionych NGO z gmin 

sąsiednich do inicjatywy.  

 

Na tym posiedzenie zostało zakończone. 

  

Protokolant:                                                       Przewodnicząca: 

/-/ Alicja Drejkarz-Ostój                           /-/ Barbara Łasińska 

  

Załączniki do protokołu: 

- lista obecności  

 

Zduny, 04.12.2018 r. 


